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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 
dne 14. 6. 2021 

 
 
Přítomni: 
doc. Mgr. Roman Novozámský (předseda AS JAMU), MgA. Lucie Abou (místopředsedkyně AS JAMU), prof. PhDr. 
Veronika Broulíková, prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D., MBA, Katarína Kandriková, doc. Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, 
Ph.D., Mgr. Petr Svozílek, BcA. Filip Urban, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. 
 
Omluveni: prof. PhDr. Václav Cejpek, MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., BcA. Stanislav Čaban 
 
Přítomní hosté: 
prof. Mgr. Per Oslzlý (rektor JAMU), JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU), prof. PhDr. Silva Macková (do 15:03 
hod.), prof. Ing. Ivo Medek, Ph.D., prof. Barbara Maria Willi, Ph.D. (děkanka HF), doc. Mgr. Petr Francán (děkan 
DF) 
 
Program: 
       

1. Zahájení 
2. Schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2020 
3. Schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2020 
4. Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení činnosti JAMU za rok 2020 
5. Návrh změny rozpočtu JAMU pro rok 2021 
6. Informace o aktuálním stavu přípravy rekonstrukce ASTORKY 
7. Příprava volby rektora 
8. Různé 

 

 
1. Zahájení 

Předseda AS JAMU doc. Mgr. Roman Novozámský zahájil zasedání AS JAMU a přivítal přítomné senátory 
a hosty. Přítomno bylo devět senátorů, zasedání bylo streamováno veřejnosti. Předseda konstatoval, že zasedání 
AS JAMU bylo svoláno podle všech náležitostí a v souladu s Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát za 
usnášeníschopný. Zápis vyhotoví místopředsedkyně AS JAMU. Na začátku jednání vyzval předseda AS JAMU 
k vyslovení připomínek k programu zasedání. Nikdo z přítomných neměl k průběhu a programu zasedání námitky. 
 
2. Schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2020 

Prorektor prof. Medek představil obsah a strukturu Výroční zprávy za rok 2020 (dále VZ), která má 
totožnou strukturu s Výroční zprávou z loňského roku. JAMU má dále možnost prezentovat se ve volné části VZ o 
činnosti, a to zejména vůči veřejnosti. Předseda vyzval členy AS JAMU, zda mají k VZ připomínky. Připomínky k VZ 
byly zaslány elektronicky na adresu prof. Medka (zaslala dr. Vodičková). Po diskusi vyzval předseda senátu 
přítomné členy senátu k hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2020. 
 
Výroční zpráva o činnosti za rok 2020 byla jednomyslně schválena. 
 
Hlasovalo pro: 9 
Hlasovalo proti: 0 
 
3. Schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2020 

Kvestorka JAMU představila VZ o hospodaření. Situace spojená s pandemií SARS-Cov2 se odrazila i na 
ekonomické situaci, tedy zejména ve vlastních příjmech JAMU (vybíráno kolejné v omezené výši, nižší tržby za 
vstupné), které byly kompenzovány ze zlepšeného hospodářského výsledku. Na dotaz předsedy AS ohledně 
jednání o platech na uměleckých VŠ kvestorka a rektor JAMU informovali o průběhu jednání mezi 4 uměleckými 
školami na úrovni rektorů a jednání s náměstkem MŠMT Dolečkem.  Od r. 2021 bude navýšena výkonová část 
rozpočtu „K“, náměstek MŠMT deklaroval, že pokud to státní rozpočet dovolí, bude tato kompenzace posílena pro 
všechny umělecké VŠ. Nárůst o 3 mld. Ministerstvo financí zamítlo, ale zůstal nárůst o 1 mld. Rozpočtová jednání 
jsou však v počátku. V budoucnu budou zřejmě navýšeny fixované počty studentů, a to z důvodu rostoucí 
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demografické křivky, což pozitivně ovlivní rozpočet JAMU. Po diskusi vyzval předseda senátu přítomné členy 
senátu k hlasování o schválení Výroční zprávy o hospodaření za rok 2020. 
 
Výroční zpráva o hospodaření za rok 2020 byla jednomyslně schválena.  
 
Hlasovalo pro: 9 
Hlasovalo proti: 0 
 
 
4. Dodatek ke zprávě o vnitřním hodnocení činnosti JAMU za rok 2020 

Prorektorka prof. Macková představila obsah dodatku a vyjádřila se zejména ke složité situaci 
v souvislosti s pandemií. Na obou fakultách byl proveden rozsáhlý průzkum předmětů a možností jejich výuky 
online, v první vlně pandemie, tj. v první polovině roku 2020 šlo o „emergency teaching“, ve druhé polovině roku 
2020 (tj. v zimním semestru akademického roku 2020/2021) se obě fakulty snažily přizpůsobit a dopředně hledat 
možnosti realizace výuky v souladu se stále se měnícími vládními opatřeními. Navzdory snaze rektora JAMU 
oslovit ministra školství, nebyly vyslyšeny snahy o povolení zkoušení ve školních divadlech, což značně znemožnilo 
realizaci praktické výuky. Po hluboké diskusi na toto téma lze závěrem uvést, že bez přímého kontaktu se studenty 
nelze některé předměty vyučovat.   
Členka AS JAMU K. Kandriková, zástupkyně JAMU ve SK RVŠ Kulturní pracovní skupině, však vyjádřila vděk za 
dobře vytvořené podmínky pro studium ze strany JAMU i obou fakult. Po diskusi vyzval předseda AS JAMU 
přítomné členy senátu k hlasování o schválení Dodatku ke zprávě o vnitřním hodnocení činnosti JAMU za rok 
2020.  
 
Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení činnosti JAMU za rok 2020 byl jednomyslně schválen.  
 
Hlasovalo pro: 9 
Hlasovalo proti: 0 
 

5. Návrh změny rozpočtu JAMU pro rok 2021 
Kvestorka JAMU představila návrh k navýšení a změně rozpočtu JAMU pro rok 2021 souvisí s navýšením 

prostředků na Institucionální podporu VaV a s potřebou nákupu software pro správu zahraničních mobilit. 
Předseda AS JAMU vyzval přítomné členy senátu k hlasování o schválení návrhu k navýšení a změně rozpočtu 
JAMU pro rok 2021.  
 

Návrh na navýšení a změnu rozpočtu JAMU pro rok 2021 byl jednomyslně schválen.  
 
Hlasovalo pro: 9 
Hlasovalo proti: 0 
 

 

6. Informace o aktuálním stavu přípravy rekonstrukce ASTORKY 

Kvestorka JAMU dále informovala o stavu příprav rekonstrukce ASTORKY, kterou se rozšíří výukové 
prostory a bude zrekonstruován plášť budovy (zateplení, okna, výměna střechy). Rekonstrukce bude financována 
z Investičního programu MŠMT pro rok 2021, 2022, 2023. Rekonstrukce bude hrazena ze dvou zdrojů.  V současné 
době je zpracován projekt, připomínkován a odsouhlasen. Je zahájeno řízení o vydání stavebního povolení. Na 
MŠMT byli upřesněny finanční zdroje, projednáno bylo také v pracovní skupině pro rekonstrukci JAMU. Vzhledem 
k tomu, že JAMU nechce narušit provoz kolejí, bude rekonstrukce financována i ze vzdělávacích prostředků 
(spoluúčast školy 15 %). JAMU se bude ucházet i o finanční prostředky z MŽP (plášť budovy, zateplení, 
oprava/výměna oken, oprava střechy, solární panely na střeše). Rekonstrukce přispěje k výrazné úspoře energie, 
a to 60 %. Rekonstrukce kolejí bude vyžadovat spoluúčast 40 %. Vnitřní prostory budou rekonstruovány v průběhu 
roku 2022. Upřesňují se jednání s majitelem restaurace Jedna báseň, která bude provozovat restauraci v budově 
ASTORKY (v roce 2023). Při výběru restauračního zařízení byly zohledněny výsledky ankety mezi studenty JAMU, 
na kterou odpovědělo 450 studentů. 
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7. Příprava volby rektora 

Předseda AS JAMU vyzval prof. Jiraského, aby přednesl svůj návrh možného postupu při volbě rektora 
v roce 2021. Jednací řád stanovuje postup pro volbu rektora, připouští, že pokud si 6 měsíců před … senát stanoví 
jiný postup nemusí postupovat podle JŘ AS JAMU. Přítomní senátoři se po diskusi shodli, že by bylo výhodnější 
nepostupovat podle něj a stanovit vlastní postup. Proto předseda AS navrhl ustavit užší pracovní skupinu 
senátorů „volební komisi“, ve složení doc. Novozámský, MgA. Abou, Dr. Vodičková, prof. Jiraský, BcA. Čaban a K. 
Kandriková, kteří připraví znění vyhlášení volby rektora. Text vyhlášení může volební komise konzultovat s 
kvestorkou JAMU i Mgr. Prokešem.  Následně předseda AS JAMU vyzval přítomné členy senátu k hlasování o 
ustavení volební komise (ve výše uvedeném složení). Volební komise se sejde 25. 6. do 16:00, dr. Vodičková 
sestaví písemný návrh postupu při volbách. Senátor Čaban se případně připojí on-line. Komise se sejde na půdě 
Divadelní fakulty JAMU. 
 
 Návrh na ustavení volební komise ve složení doc. Novozámský, MgA. Abou, Dr. Vodičková, prof. Jiraský, BcA. 
Čaban a K. Kandriková byl jednomyslně přijat. 
 
Hlasovalo pro: 9 
Hlasovalo proti: 0 
 

8. Různé 

Senátor prof. Jiraský vyzval přítomné k diskusi o možném hodnocení absolventských výkonů známkou či 
možnosti, aby si jednotlivé katedry a ateliéry mohly zvolit, zda budou absolventské výkony hodnotit známkou či 
jen „absolutorium uděleno/neuděleno“. 

Děkan DF připomněl relativnost měřitelnosti absolventských výkonů a vyslovil názor, že hodnocení by 
mělo vyjít zevnitř z fakulty. HF jako celek nemá jednoznačné stanovisko. DF se na dřívějších jednáních na toto 
téma nevyjadřovala, protože ve vnitřním předpisu je nastaveno zevrubné slovní hodnocení. V případě DF je to 
tedy irelevantní. Navíc se v absolventském výkonu na DF hodnotí komplex různých odborností (např. zpěv i tanec 
apod.). Děkan DF však pokládá za relevantní, aby HF jednala o této možnosti s rektorem. 

Senátor prof. Jiraský zdůraznil, že výsledné hodnocení absolventského výkonu „absolutorium 
uděleno/neuděleno“ nemá vliv na to, zda student u státní zkoušky prospěl s vyznamenáním či prospěl. Pokládá 
za demokratické, aby tato možnost existovala, a to zvláště s ohledem na praxi v zahraničí, kde se absolventský 
výkon známkuje. 

Předseda AS JAMU uvedl, že je to vnitřní záležitost fakulty, a proto je třeba nejprve celou záležitost 
projednat na HF a teprve potom se obrátit na vedení. Tomuto návrhu však vyjádřil podporu. 
 
 
 
Předseda ukončil zasedání senátu, poděkoval hostům a senátorům za účast. 
 
 
 
V Brně dne 14. 6. 2021 
 
 
Zapsala: MgA. Lucie Abou 

Verifikoval: doc. Mgr. Roman Novozámský 
 
 
 


